
Antsla Vallavolikogu
EELARVE- JA MAJANDUSKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 

Antsla 14. aprill 2014 nr 3

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Koosoleku juhataja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees
Protokollija: Helle Savi, sekretär-registripidaja

Koosolekul osalenute registreerimisleht lisatud protokollile.

Koosoleku juhataja ütles, et päevakorda lisandub Veski tn 9 elanike avaldus, kus soovitakse, et 
vald osaleks Veski tn 9 katuse vahetamise protsessis oma korterite osa ulatuses.  

PÄEVAKORD:

1. Antsla valla teehoiukava arutelu 
Ettekandja: Vallavalitsuse esindaja 

2. Antsla valla I kvartali eelarve täitmine 
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja 

3. Ülevaade Lusti Lasteaia soojustamise tulemustest 
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees 

4. Vana- Antsla mõisa tulevikust 

5. Antsla Gümnaasiumi taotluste 10.03.2014. a nr 8.3-6/11, 02.04.2014nr 8.3-6/12 ja 
02.04.2014nr 8.3-6/13 arutamine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem 

6. Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2014. a määrusega nr 4 kehtestatud „Antsla valla ametiasutuse
hallatavate asutuste personali koosseisude, töötasustamise aluste ja töötasumäärade 
kehtestamine“ muutmine. 
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem 

7. Antsla Vallavolikogu 22. jaanuari 2002. a määruse nr 1 "Vallavolikogu pädevuse 
delegeerimine" muutmine. 
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem 

8. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras. 
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem 

9. Muud küsimused



1. Antsla valla teehoiukava arutelu

Komisjoni esimees informeeris, et vastaselt korrale, peab volikogu kinnitama algava aasta 
teehoiukava. 
Ettekandega esines ehitus- ja keskkonnaspetsialist Enn Vasar. 
Teehoiukava projekt on koostatud Raudtee tänava kõnnitee ehituseks ja sõidutee laiendamiseks 
riigihanke tulemusi arvestades. Vallavalitsus planeeris Raudtee tänava kõnnitee ehituseks ja 
sõidutee laiendamiseks 230 000 eurot. Peale pakkumiste avamist selgus, et ehitusmaksumus koos
projekti omaniku järelvalvega on 112 544 eurot. 
Järele jäänud vahendeid on võimalik kasutada investeeringuteks. Pingerida on järgmine:
- Tsooru pumpla juurde viiva tee ehitus ca 10 000 eurot;
- Komposteerimisplatsi juurde viiva tee ehituse II etapp 4 594 eurot;
- Kalmistu tagune tee 3 400 eurot;
- Tsooru külas Savilöövi tee - võsa maha võtta, kraave süvendada, teepeenarde koristus 7 900 
eurot;
- Kraavi külas asuva Semeli tee laiendus, hetkel kitsas ja „kausis“ 5 400 eurot;
- Kraavi ringtee teeäärte korrastus ja kraavide süvendamine 6 000 eurot.

Hooldustööde all on tegemist kruusateede hööveldamise, profileerimisega 22 000 eurot. 
Võimalik, et sel aastal tuleb neid töid teostada kolm korda, kuna esimene hööveldamine toimus 
varakevadel. 
Asfaldi löökaukude parandamine Vana-Antslas, Kobelas 4 000 eurot. 
Liiklusmärkide ostmine ja paigaldamine 2 000 eurot. Teepeenarde niitmine 3 000 eurot. Võsa 
raadamisega tuleb tegeleda, planeeritud on 3 500 eurot, lumetõrjeks 15 000 eurot, teetruupide 
puhastamine ja asendamine 3 000 eurot. 
Peale nende tegevuste on jäetud veel 25 000 eurot ettenägemata töödeks ja teede 
kiirparanduseks.

Toimus arutelu investeeringu objektide ja summade üle.

Investeeringutesse lisada Tsooru parkla pindamistööd 5 000 eurot.  

Leiti, et Raudtee tänava ja kõnnitee ehituse hind on küll teada, aga arvestades varasemaid hanke 
korraldamisi, tuleks jätta igaks juhuks mingi rahaline reserv, et tööd pooleli ei jääks. 

Haigla tänava tee ja kõnnitee ehituseks tuleb tellida projekt, kuna sellel teelõigul on erinevaid 
trasse, erinevaid omanikke jne. Projekteerimisega tuleb alustada 2014. aastal 
(investeeringutesse).

Komisjoni liikmete ettepanek oli, et hooldustööd ja teede parandustööd teostada vastavalt 
esitatud kavale.
Investeeringutesse lisada Tsooru parkla pindamistööd ning Haigla tänava ja Kooli tee tänava 
projekteerimine.

Arenguspetsialist ütles, et arengukava tegevuskavast tulenevalt peaks koostama ka pikemaajalise
teehoiukava. Nõustuti, et tuleb hakata koostama pikemaajalist teehoiukava.

2. Antsla valla I kvartali eelarve täitmine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 
31.03.2014. a seisuga on eelarve tulusid täidetud 30,75%.
Tulumaksu on laekunud 25,84%, maamaksu on laekunud aprillis 0,86%, teised tulud on 
laekunud stabiilselt. 



Pearaamatupidaja tutvustas eelarve täitmise tulude aruannet (antud protokolli lisana).

31.03.2014. a seisuga on eelarve kulusid täidetud 21,45%. 
Pearaamatupidaja tutvustas eelarve täitmise kulude aruannet (antud protokolli lisana).

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 

3. Ülevaade Lusti Lasteaia soojustamise tulemustest

Komisjoni esimees informeeris, et kui 2012. aastal kulus Lusti Lasteaia küttele 45 000 eurot, 
2013. aastal 43 000 eurot. 
2014. aastal 4 kuu jooksul kulus küttele 12 600 eurot, 2013. aastal samal perioodil 26 000 eurot. 
Raha on kulunud poole vähem. 
Lõpliku kokkuvõtte saame teha kahe aasta pärast, aga kütet kulub umbes poole vähem.

Lasteaia soojustamine läks maksma 217 000 eurot. Kui aastas kulub küttele umbes 20 000 eurot, 
siis tasuvusaeg on 10 aastat. 

Antsla Gümnaasiumis kulus 2012. aastal küttele 58 000 eurot, 2013. aastal, kui natuke aega oli 
töötanud ka uus katlamaja kulus küttele 60 000 eurot. Arvud on ümardatud ja aluseks on võetud 
kalendriaasta. 
2013/14 kütteperioodil on I poolaastal kulunud küttele 28 000 eurot. II poolaasta tuleb umbes 
sama kulu.
Kui 2013/14 kütteperioodil oli mWh hind 59 eurot, siis 2012/13. aastal 100 eurot. Erinevus kütte
hinnas on väga suur, aga kulu on jäänud samaks. Selle probleemiga peab tegelema.  

Komisjoni esimees ütles, et eeltoodust lähtuvalt võib öelda, et kõige suuremat efektiivsust annab 
vanade hoonete soojustamine. Koolimaja katlamaja (küttefirma) teemaga tuleb edasi tegeleda.

4.  Vana- Antsla mõisa tulevikust

Komisjoni esimees informeeris, et RKAS müüb mõisahoonet (kuhu juurde kuulub park, järveosa
ja võimlaosa) 115 000 euroga ning teist osa kinnistust kuhu kuuluvad internaadid,  uus 
koolihoone ja mõnisada hektarit põllumaad. 
Mõisahoonet pakutakse vallale. 

Vallavanem Merike Prätz ütles, et Tanel Tiits kinnitas, et RKAS on valmis mõisahoone 0 euroga 
vallale üle andma, kuna RKAS juhtkond ei taha aasta aja pärast ajakirjandusele selgitusi jagada, 
miks nad ei ole hoone olukorra parandamiseks midagi ette võtnud. Võimlapoolne sein on saanud 
nii palju veekahjustusi, et võib kokku variseda. 

Antsla vald ei ole valmis mõisahoonet üle võtma, kuna ehitusprojekt läheks maksma 63 000 
eurot ja mõisa taastamine sellisesse seisu, et peatada lagunemine 3-4 milj. eurot. Arvutused tegi 
Anzen Arendusselts.
Hoonete ostmiseks on RKAS-ele on tehtud kaks pakkumist ühe ettevõtja poolt. 
Üks pakkumine oli 40 000 eurot ja tingimus oli, et mõisakompleksiga koos oleks ka 
„Pudelimaja“ . RKAS vastas, et „Pudelimaja“ ei kuulu mõisakompleksi. 
Teine pakkumine sama ettevõtja poolt oli 25 000 eurot. RKAS vastas, et mõisakompleksi alghing
on 115 000 eurot. 
Käesoleva nädala lõpus toimub vallavanema kohtumine esindajatega, kes need pakkumised 
tegid, et kuulata ära nende arvamused ja ettepanekud. 

Toimus arutelu. 



Arenguspetsialist ütles, et kaugema kandi inimestele on Vana-Antsla mõis sümbol, mis on 
oluline maine kujundamisel. 

Kurmet Müürsepp tegi komisjoni liikmetele ettepaneku mõelda Vana-Antsla mõisa tuleviku 
võimalikele variantidele. 

5. Antsla Gümnaasiumi taotluste 10.03.2014. a nr 8.3-6/11, 02.04.2014nr 8.3-6/12 ja 
02.04.2014nr 8.3-6/13 arutamine

5.1 Vallavanem tutvustas Antsla Gümnaasiumi poolt esitatud kirja. 
Seoses sellega, et kool ei tule välja riiklikult eraldatud juhtimiskuludega, on ettepanek täpsustada
eelarvet, vähendada infokommunikatsiooni tehnoloogia soetamise kulusid ja selle arvelt 
suurendada juhtimiskulusid.
Selgituseks, kui eelmisel aastal oli võimalik juhtimiskuludeks kasutada põhikooli õpetajate raha, 
siis sellel aastal seda ei lubata teha. Vabariigi Valitsuse 17.03.2014. a määrus nr 49 lubab 
kasutada juhtimiskuludeks investeeringute raha. Vastava ettepaneku ongi Antsla Gümnaasium 
teinud.
Vallavalitsus arutas ettepanekut ja vallavalitsuse liikmed ettepaneku vastu ei olnud. 
Antsla Gümnaasium peab tegema majasisese eelarve muudatuse. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, vallavalitsusel esitada tehtud ettepanek määruse eelnõuna 
„Antsla valla 2014. a I lisaeelarve vastuvõtmine“ volikogule arutamiseks ja otsustamiseks.  

5.2 Vallavanem tutvustas Antsla Gümnaasiumi taotlust, mille kohaselt Antsla Gümnaasium teeb 
ettepaneku, seoses õpilaste arvu ja klassikomplektide vähenemisega vähendada kohtade arvu 
järgmiselt: õpetaja 4,0 kohta.
Määruse kohaselt oli 34,2 ametikohta, peale kohtade vähendamist jääb 30,2 kohta.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

5.3 Vallavanem tutvustas Antsla Gümnaasiumi kolmandat kirja, mille kohaselt teeb Antsla 
Gümnaasium ettepaneku tõsta alates 1. aprillist 2014. a osade kooli töötajate töötasusid seoses 
konkurentsivõimelise palga tagamise vajadusega ja osade töötajate pidevalt suurema koormusega
töötamisega ning neile regulaarse lisatasu maksmise ära langemisega. 
Tööjõukuludeks on juurde küsitud 7330 eurot + maksudeks 2492 eurot. Sellega vallavalitsus 
nõus ei olnud. Praegu on bruto töötasu kulu ca 17 000 eurot, palgatõusu järel 18 500 eurot. 
Kui arvestada palgatõus 8 kuu peale, jääb praeguse eelarve summaga arvestades ikkagi 5000 
eurot vahe. 
Toimus arutelu.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, vallavalitsusel esitada tehtud ettepanek määruse eelnõuna 
„Antsla valla 2014. a I lisaeelarve vastuvõtmine“ volikogule arutamiseks ja otsustamiseks.  

6. Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2014. a määrusega nr 4 kehtestatud „Antsla valla 
ametiasutuse hallatavate asutuste personali koosseisude, töötasustamise aluste ja 
töötasumäärade kehtestamine“ muutmine

Ettekandega esines vallavanem. 
Seda teemat arutasime Antsla Gümnaasiumi taotluste all.
Määruse eelnõus (antud protokolli lisana) on ära toodud ametikohad millised kohad lähevad 
koondamisele. 
Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks, määruse eelnõu volikogule kinnitamiseks. 



7. Antsla Vallavolikogu 22. jaanuari 2002. a määruse nr 1 "Vallavolikogu pädevuse 
delegeerimine" muutmine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Tegemist on vana määruse muutmisega. 
Vastavalt Põhikooli ja gümnaasiumi seadusele on tarvis teha kehtivasse määrusesse järgmine 
muudatus: „Direktor kehtestab kooli palgakorralduse põhimõtted, esitades need enne 
kehtestamist arvamuse andmiseks õpetajatele ja hoolekogule ning kooskõlastamiseks kooli 
pidajale“.
Määruse muudatuse mõte on, et kooskõlastamise õigus oleks vallavalitsusel, hetkel on see õigus 
vallavolikogul. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, vallavalitsusel esitada volikogule vastavasisuline määruse 
eelnõu.

8. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras.

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
On esitatud taotlus Järvetare kinnistu ostmiseks 5000 euroga. 
Kinnistut osta sooviv isik on kõrvalolevas kortermajas ära ostnud kaks korterit. Kahel kinnistul 
on ka maa probleemid. Vallavalitsuse arvamus oli, et need probleemid laheneksid, kui kahel 
kinnistul oleks üks omanik. 
Järvetare kinnistu oli müügis 10 000 euroga. Siis sooviti seda osta järelmaksuga, aga 
vallavalitsus ei saa järelmaksu võimalust pakkuda. Kinnistu jäi müümata. 
Vallavalitsuse seisukoht oli, et alandada hinda ja panna kinnistu enampakkumise korras müügile.

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, vallavalitsusel esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja 
otsustamiseks.

9. Muud küsimused

9.1 Vallavanem informeeris, et Veski tn 9 maja elanikelt tuli avaldus, et soovivad hakata maja 
katust vahetama. Vallal on selles majas 4 korterit. Majaelanikel on võetud juba ka 
hinnapakkumine, mis on 10 000 eurot koos km.-ga. Majas on 9 korterit. Majaelanikel on endil 
juba vajaminev raha olemas, aga vallal eelarves selleks vahendeid ette nähtud ei ole. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmete arvamus oli, et kui majaelanike poolt on huvi ja vahendid katuse 
vahetamiseks olemas, peaks ka vald leidma vahendid oma osa katmiseks. 
Vallavalitsuse liikmed ei toetanud ettepanekut.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, vallavalitsusel esitada tehtud ettepanek määruse eelnõuna 
„Antsla valla 2014. a I lisaeelarve vastuvõtmine“ volikogule arutamiseks ja otsustamiseks.  

9.2 Komisjoni esimees informeeris, et 12. mail eelarve- ja majanduskomisjoni ei toimu.
Järgmise koosoleku aeg täpsustatakse. 

Kurmet Müürsepp Helle Savi
koosoleku juhataja protokollija


